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“Els meus orígens 
són a Badalona”
Entrevistem a la badalonina campiona de la NBA femenina, Anna Cruz

Licitat el primer tram 
del lateral de la C-31
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La Plana us recorda 
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canvia 
l’hora. 

A les 3h 
seran 
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La bicicleta, una de les assignatures pendents de Badalona
La irregularitat del terreny de Badalona no és el més propici per a la mobilitat en bicicleta, però a nivell municipal no s’ha fet gaire per al seu foment; només un 2,6% dels carrers de la ciutat tenen carril-bici
Aquesta setmana finalitzava la cele-
bració de la Setmana de la Mobilitat, 
el programa de la qual, elaborat con-
juntament enguany per Ajuntament, 
entitats i ciutadania, vivia el seu punt 
àlgid diumenge amb la Pedalada Po-
pular. L’activitat va comptar amb la 
participació d’unes 200 persones, 
entre elles molts representants mu-
nicipals i de la societat civil que van 
recórrer els carrers de la ciutat tot i 
la dificultat que suposa fer-ho sobre 
dues rodes en algunes zones. I és que 
Badalona no és una ciutat amable per 
als trajectes en bicicleta. Salta a la 

vista per diferents aspectes i el més 
evident i inevitable és la irregularitat 
del terreny i els pendents que s’han 
de superar per transitar des d’uns ba-
rris s a uns altres. Baixar des de Mas 
Ram, Canyet, Bonavista, Montigalà o 
La Salut Alta fins a la platja pot ser 
un passeig d’allò més agradable, però 
pujar no ho és tant si les cames no et 
responen com és degut. L’orografia és 
un dels factors insalvables, però n’hi 
ha d’altres que sí es podrien millorar 
des de l’Administració i no s’han ento-
mat, o almenys no amb tota la voluntat 
política possible.

Menys d’un 3% de carrers amb 
carril-bici
Una de les dificultats principals és 
compatibilitzar el trànsit de bicicle-
tes amb el de cotxes i vianants. A dia 
d’avui, només un 2,6% de la xarxa de 
carrers de Badalona disposa de carril-
bici, uns 7,5 quilòmetres d’un total de 
268. Per posar un exemple comparatiu, 
a Barcelona hi ha 105 km de vials ha-
bilitats per a bicicletes, prop d’un 8%. 
A banda dels carrils, l’altre tipus de 
modalitat que permet la circulació de 
bicis sense perill és la zona 30, on la 
velocitat dels vehicles està restringida i 

deixa conviure totes dues mobilitats. La 
ciutat en té 22 quilòmetres, un 8,2%, 
mentre que Barcelona disposa de 400, 
prop d’un 30%.
L’actual xarxa de carrils es pot repartir 
entre dos eixos verticals i tres horit-
zontals. Els de direcció mar-muntanya 
són, d’una banda, el que comença a 
la rotonda de la benzinera que queda 
sobre el Màgic Badalona i baixa fins 
a Marqués de Montroig i, de l’altra, el 
que comprèn entre el passeig Marítim, 
a peu de platja, fins a la Riera de Canyet 
i passa per President Companys, Sant 
Vicenç, Torrent de la Font, Molí de la 
Torre, Conflent i Martí Pujol i al seu da-
rrer tram connecta amb el camí del Mo-
nestir que puja a Sant Jeroni. En l’eix 
horitzontal existeixen carrils al llarg del 

  Només hi ha 
cinc eixos de 
carril-bici a la 
ciutat; 7,5 km 
d’una extensió vial 
de 268

  El PMU, sense 
aprovar, preveu 
una xarxa de més 
de 27 quilòmetres

  L’inventari 
d’aparca-bicis 
està obsolet i 
desactualitzat

  La Taula de la 
Mobilitat proposa 
millores de 
seguretat

  Creuen que 
els equipaments 
públics haurien de 
tenir aparca-bicis 

passeig Marítim, al carrer Salvador Es-
priu, entre rambla Sant Joan i avinguda 
Caritg, i a Marqués de Montroig, entre 
Antoni Bori i Sant Adrià. El darrer tram 
construït, finalitzat darrerament, es tro-
ba situat a la riera de Canyadó.

Inventari d’aparca-bicis desac-
tualitzat
Quan et mous amb bicicleta, el ‘on’ la 
pots deixar també importa, però des de 
la regidoria de Mobilitat actual consi-
deren que aquest punt en concret porta 
anys en desatenció. Com va succeir 
amb les fonts d’aigua públiques, el nou 
govern s’ha trobat amb un inventari to-
talment desactualitzat de les zones on 
la ciutadania pot aparcar la seva bici-
cleta i del seu estat de conservació. El 
darrer recompte data de 2011 i situaria 
més d’una cinquantena arreu de Bada-
lona. El responsable actual de Mobili-
tat, Javi López, no obstant, afirma que 
les actuacions de millora del darrer 

mandat no van ser gaire prolíferes i 
que “només es van col·locar dos o tres” 
aparca-bicis nous.

El govern pretén fomentar l’ús de 
les dues rodes
Des del nou govern no poden oferir 
grans mesures concretes per fomen-
tar l’ús de la bici però asseguren estar 
compromesos amb la millora de la 
mobilitat, un dels seus pilars progra-
màtics. Ja han acceptat propostes de 
l’AMB pel que fa a l’impuls de les bi-
cis elèctriques i esperen poder acollir 
subvencions destinades a, per exem-
ple, habilitar més carrils que es van 
deixar escapar anteriorment, assegura 
Javi López. “Partim des de molt a baix 
en l’àmbit de la bicicleta”. Una de les 
idees per començar a remuntar és afe-
gir més personal al Departament de 
Mobilitat, dotat actualment de només 
tres persones, a banda dels càrrecs 
polítics.

Passeig Marítim entre l’estació i carrer del MarCarril-bici a la riera Canyadó

Apunten als 
robatoris com un 
dels perjudicis 

Des de la Taula de la Mobilitat, plata-
forma que aplega entitats i ciutadania, 
asseguren que una de les causes que 
no ajuden a incrementar l’ús de la bi-
cicleta és els robatoris que tenen lloc a 
diferents punts de la ciutat, tot i deixar 
els vehicles lligats als aparca-bicis 
habilitats. “Depenent de la zona i del 
cadenat que portis, t’atreveixes més o 
menys a deixar la bici al carrer”, explica 
un dels portaveus de l’associació, Roger 
Melcior. Les dades oficials contradiuen 
la visió d’una localitat on deixar la bici 
al carrer sigui un perill: Guàrdia Urbana 
no ha registrat cap denúncia en aquest 
sentit durant el que va de 2015; Mossos 
d’Esquadra, tot i no haver pogut facilitar 
xifres concretes, també disposaria d’un 
nombre insignificant de denúncies per 

aquest delicte. Sí és cert, no obstant, 
que, depenent del valor de la bicicleta, 
molts ciutadans ni es molesten en portar 
el cas a la policia. Per aconseguir solu-
cionar la sensació d’inseguretat, des de 
la Taula proposen que els equipaments 
municipals, com ara biblioteques, esco-
les i fins i tot edificis municipals tinguin 
un espai interior per guardar bicicletes, 
com ja es fa a altres ciutats, i augmen-
taria la sensació de seguretat. L’altra 
alternativa seria algunes iniciatives im-
pulsades a nivell supramunicipal, com 
ara el Bicibox de l’Àrea Metropolitana, 
o el Bicing barceloní, al que es podria 
sol·licitar una extensió fins a Badalona. 
Hi hauria d’altres més imaginatives, 
com crear un cens de bicis i que totes 
registrin una mena de matrícula. 

La Taula de la Mobilitat creu que els 
robatoris no ajuden al foment de la bici

El Pla de Mobilitat Urbana, que es va 
enllestir el 2012 però l’aprovació del 
qual es va quedar encallada en la seva 
fase inicial el darrer mandat, preveu 
un augment substancial d’aquesta 
xarxa. En un període de sis anys, 
preveia impulsar un total de més de 
27 km de carrils aptes per a bicicletes 
arreu de la ciutat, amb l’objectiu de 
millorar la connexió tan interna com 
amb l’exterior. Alguns dels planteja-
ments principals, per exemple, eren 

els de crear tot un vial que traves-
sés la ciutat des de Sant Adrià/Bar-
celona fins a Montgat, a través de 
Sant Bru, Francesc Layret, Pompeu 
Fabra, Francesc Macià i Alfons XIII. 
Un itinerari que donaria continuïtat 
a la xarxa barcelonina des del ca-
rrer Guipúscoa. Amb la consecució 
completa del pla, de fet, només cinc 
dels més de 30 barris badalonins no 
tindrien una inclusió directa dins la 
xarxa ciclista.

El Pla de Mobilitat, als calaixos

Aparca-bicis de l’estació.



Actualitat4 5Actualitat
Javier Torres - redaccio@diaridebadalona.com Javier Torres - redaccio@diaridebadalona.com

Núm. 501
Del 23/10 al 29/10/2015

Núm. 501
Del 23/10 al 29/10/2015

El govern local, el PP i el PSC aborden la reivindicació 
veïnal de les escales mecàniques a Llefià-La Salut
Cinc setmanes després que els veïns 
organitzessin a Llefià una concentra-
ció per reclamar les escales mecàni-
ques del passatge Alberto Llanas, a la 
que van acudir representants de totes 
les forces de la ciutat, mitja política 
local s’ha tornat a posar amb el tema. 
Casualitat o no, aquest dilluns han fet 
referència i donat suport a la reivin-
dicació veïnal tant l’equip de govern 
(Guanyem, ERC i ICV-EUiA) com PP 
i PSC. L’alcaldessa Dolors Sabater i 
el primer tinent d’alcadia, Oriol Lla-
dó, s’han reunit aquesta tarda amb 
representants veïnals i de la FAVB per 
parlar de les millores de la mobilitat i 
l’accessibilitat al barri i trobar una so-
lució definitiva a una necessitat que la 
ciutat arrossega des de fa temps. Saba-
ter ha afirmat que “el Govern s’ha trobat 
la carpeta del projecte de Llefià buida 
de contingut”, i lamenta “la utilització 
electoral que el Partit Popular ha fet 
d’aquest tema fent promeses sense cap 
projecte real per al barri”. L’alcaldessa 
de la ciutat ha destacat dos tipus 
d’intervencions prioritàries a la part 
alta de la ciutat com són “els espais on 
hi hagi pendents pronunciades i on els 

carrers tenen escales i hi transita molta 
gent”. Ha apuntat, a més, que la neces-
sitat s’accentua a àrees altes, com ara 
Llefià, i que es vol comptar amb veïns i 
entitats per concretar les intervencions. 
Sabater ha declarat que ja tenen el 
compromís de la Diputació de Barce-
lona d’ajudar a l’Ajuntament a realitzar 
un estudi d’accessibilitat a la ciutat, i 
especialment als barris de la zona alta. 

L’executiu de Dolors Sabater i els dos principals partits de l’oposició han donat suport a la reclamació

L’alcaldessa badalonina ha informat 
també que es “treballa amb la voluntat 
que els pressupostos de 2016 puguin 
contemplar partides per començar a fer 
possibles aquestes accions”.
 
PP i PSC també es reuneixen amb 
els veïns i donen suport
El PSC s’havia reunit unes hores abans 
amb veïns de Llefià i La Salut alta per 

manifestar el seu suport a la reivindica-
ció del barri: “Les escales mecàniques 
són una reivindicació veïnal justa, que 
vertebra i uneix dos barris, i que millora 
la mobilitat i accessibilitat”, ha apuntat 
el primer secretari socialista, Àlex Pas-
tor. “Les escales mecàniques són una 
proposta que els socialistes portàvem 
al nostre programa electoral, i defen-
sarem la seva instal·lació o qualsevol 

alternativa d’acord amb l’opinió dels 
veïns” ha recordat Pastor. El darrer torn 
de la tarda ha estat per al PP. Xavier Gar-
cia Albiol ha tornat als carrers després 
de setmanes bolcat amb la campanya 
del 27S i ha protagonitzat una trobada 
a peu de carrer al carrer Juan Valera, 
frontera entre Llefià i La Salut, per 
mostrar també el seu recolzament a les 
peticions veïnals. Albiol ja va presentar 
un projecte de rampes mecàniques al 
propi carrer Juan Valera que va desper-
tar dubtes i que la pròpia associació de 
veïns, de Gran-Sol Sant Joan de Llefià, 
no veia factible. En qualsevol cas, dóna 
tot el seu suport als ciutadans i la seva 
reclamació i des del PP treuen pit tot 
recordant que van ser el primer govern 
en instal·lar unes rampes, a Sant Crist.

  L’Ajuntament 
treballarà per 
incloure l’obra als 
pressupostos del 
proper any

Passatge d’Albert Llanas, a la frontera entre Llefià i La Salut

La Generalitat licita les obres del primer tram 
del lateral de l’autopista C-31 per 3,5 milions

i complex per tota la feina que comporta, la que 
comprèn entre Coll i Pujol i la rambla Sant Joan, 
encara s’ha de treballar. En qualsevol cas, l’encara 
diputat s’ha mostrat optimista i assegura que 
aquest primer quilòmetre de lateral és essencial: 
“Aquest tram farà inevitable afrontar el següent; 
farà imparable la finalització del projecte”.vLa fei-
na que queda per a la seva consecució, però, no 
és poca. Resten pendents les expropiacions d’una 
trentena d’habitatges a Sant Crist, un moviment 
pel que es necessiten dos elements: els inmobles 
on reallotjar aquestes famílies i els recursos per 
costejar-ho tot. En aquest sentit, diu el regidor 
convergent, l’Ajuntament ha de posar-se a treballar 
i buscar una solució. Al seu entendre, en els dos 
solars preparats per fer vivenda social on reallo-
tjar els veïns de Sant Crist, no només hi pot haver 
immobles protegits, sinó també habitatge lliure, si 
no, “no serà viable”. “Si no hi ha habitatge lliure, 

Els laterals de l’autopista C-31 començaran a 
ser una realitat el proper any, segons ha explicat 
aquest dijous el regidor badaloní de CDC Ferran 
Falcó a pocs dies de deixar el seu paper com a 
diputat al Parlament un cop es constitueixi el nou 
govern. Ahir mateix, la Generalitat va licitar les 
obres del primer tram del lateral cantó muntanya, 
entre l’avinguda President Companys i Coll i Pu-
jol, al barri de Sant Crist. El projecte surt a concurs 
per un valor de 3.570.000 euros; la previsió és que 
els treballs puguin estar adjudicats a principis 
d’any, que comencin durant el 2016 i que durin 
uns nou mesos. El lateral serà un vial de 9 metres 
de calçada amb tres carrils i 3 metres de vorera al 

el dèficit serà de 6,5 milions; el nou govern ho sap 
i ha de creure en aquesta operació”. 

El govern ho valora positivament 
El govern municipal ha valorat positivament 
l’anunci però demana a la Generalitat que “es 
comprometi més amb la regeneració de la trama 
urbana associada, també amb diferents problemes 
de fons”. “No és només els laterals, és com es re-
laciona la ciutat amb l’autopista”, ha indicat Oriol 
Lladó. El regidor ha afirmat que “des del govern 
no es pot deslligar el tema dels laterals de la re-
generació de Sant Crist i de l’àrea de l’Estrella”. 
“Demanem a la Generalitat un major impuls, ja 
que aquest, en el fons creiem que és un projec-
te global”.Tanmateix, assegura que no accepten 
“que es situï com a condició canviar la proporció 
d’habitatge públic i privat a Sant Crist” perquè “la 
ciutat té necessitat d’habitatge social”.

costat ciutat. Les obres inclouran els treballs de 
demolició i esbrossada,el moviment de terres i la 
formació dels paviments i tota la urbanització, amb 
drenatge, enllumenat i semaforització, així com 
adaptació dels serveis i subministraments afectats 
(gas, aigua, electricitat i telefonia).

El tram de Sant Crist, la darrera i més com-
plexa etapa
Aquest pas suposa el compliment d’una part de la 
gran reivindicació de mobilitat de la ciutat, des-
prés de dècades d’espera, promeses i obstacles. 
Només una part, però, i és que, com el propi Fe-
rran Falcó va afirmar ahir, el tram més important 

El regidor de CDC Ferran Falcó ho ha anunciat aquest dijous abans de deixar de ser diputat al Parlament

Un altre dels motius de la roda de premsa del re-
gidor Ferran Falcó d’aquest dijous era fer balanç 
dels seus quatre anys com a diputat al Parlament 
de Catalunya per CiU. “A Badalona li ha sortit a 
compte tenir un diputat de Badalona que ha pogut 
fer la feina que ha fet”, ha afirmat l’edil. Ha res-
saltat diferents fites aconseguides durant aquest 
darrer mandat, com la finalització de les escoles 

Lola Anglada i Bufalà II, la inversió per a la obres 
del carrer Sant Bru, que començaran en breu, o 
la peça de terreny preparada per a la construcció 
del futur hotel del Port. Falcó ha ressaltat haver 
treballar en tres direccions: exercint de mediador 
entre Ajuntament i Generalitat; impulsant propos-
tes pròpies i ajudant a les entitats que li ho han 
demanat. 

Ferran Falcó fa un balanç positiu dels seus quatre 
anys com a diputat al Parlament

  Les obres es podran 
iniciar durant el 2016 i 
duraran uns nou mesos

  El primer tram 
comprèn entre 
l’avinguda President 
Companys i Coll i Pujol

  Restarà la part més 
complexa, entre Sant 
Crist i rambla Sant Joan 
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nesota. He treballat molt a nivell indivi-
dual, tot i que mai es pot ser la jugadora 
perfecta. Crec que a nivell tàctic m’ha 
servit molt l’estada a la WNBA, perquè 
hem fet molt scouting. També he après 
força de la base titular, Lindsay Whalen.

Impacta veure el Target Center 
ple fins a la bandera per veure un 
partit de bàsquet femení… 
Sí, és cert. Mai havia jugat davant 
20.000 espectadors. L’afició ha estat 
com el nostre sisè home. Quan el pa-
velló estava ple, això ens ajudava molt 
a guanyar. La ciutat s’ha implicat molt 
amb l’equip. La veritat és que totes les 
jugadores estem molt agraïdes. 

Quina rutina diària seguia al llarg 
de la seva estada a Minnesota?
Cada jugadora viu al seu pis, però totes 
estem instal·lades en un mateix edifici. 
Normalment t’has de llevar molt aviat, ja 
que els entrenaments comencen gairebé 
abans que surti el sol. Se sol passar tot 
el matí al pavelló, entrenant amb l’equip, 
fent scouting, veient vídeos i treballant 
al gimnàs. A la tarda les jugadores te-

Anna Cruz: “Mai tanta gent s’havia preocupat 
tant per ajudar-me a créixer individualment”
Ha de ser ben especial això de ser únic. 
Guanyar la millor competició del pla-
neta; demostrar ser superior als rivals 
més durs; superar situacions límit en 
els escenaris més difícils. Això ha fet 
Anna Cruz (Badalona, 1986) a la NBA 
femenina. Una trucada a última hora li 
obriria les portes de la franquícia més 
potent de la lliga, les Minnesota Lynx, 
equip on l’únic objectiu possible és 
endur-se l’anell. L’experiència viscuda 
durant l’any anterior a Nova York li havia 
de servir a Cruz per adaptar-se ràpida-
ment al joc físic de la WNBA. Aquesta 
vegada, però, la base aterrava dins d’un 
grup blindat d’estrelles i liderat per la 
deessa del bàsquet femení mundial: 
Maya Moore. Després d’una temporada 
dura a Rússia i de penjar-se el bronze 
amb Espanya a l’Eurobasket, Anna Cruz 
emprenia la seva segona aventura a la 
millor lliga del món. Al Target Center 
de Minneapolis ningú esperava que el 
dorsal ‘51’ es pogués acabar convertint 
en un dels principals motors de l’equip. 

Campiona de la NBA femenina. Li 
ha canviat la vida a Anna Cruz?
No sé com s’ho fa l’Obama, però aquesta 
setmana estic que no paro quieta. Enca-
ra estic una mica superada. La veritat és 
que encara no he assumit gaire què ha 
passat. Sóc com en un somni; en shock. 

Com va viure el partit definitiu de 
la final contra les Indiana Fever?
Jo tenia ganes de plorar. De fet, el dia 
de l’últim partit, de la mateixa pressió i 
de la tensió que hi havia a l’equip vaig 
trucar a casa per dir que no podia més. 
Volia jugar d’una vegada i treure’m de 
sobre aquella llosa. Pensava que seria 
molt bonic poder guanyar l’anell, però 
que si perdíem seria horrible desapro-
fitar una oportunitat així. Calia saber ju-
gar amb els sentiments i les emocions. 

Què ha millorat Anna Cruz durant 
aquesta temporada a la WNBA?
He millorat l’anglès (riu). Com a juga-
dora, no sabria què dir-te. Suposo que 
hauré millorat en moltes coses, perquè 
mai havia entrenat com ho he fet a Min-

níem temps per descansar i relaxar-nos. 

Compartir edifici amb totes les 
seves companyes ha ajudat a en-
fortir els lligams de l’equip?
Crec que sí. Jo vaig arribar als Estats 
Units sense vehicle, perquè tenia el car-
net de conduir caducat. Quan vaig anar 
a llogar un cotxe m’ho van dir. Jo no en 
tenia ni idea i vaig haver de treure’m la 
llicència als Estats Units, fent examen 
pràctic i teòric. Per tant, sempre havia 
d’anar a entrenar amb alguna companya. 
La veritat és que hem estat molt temps 
juntes, perquè a l’edifici també hi havia 
zones comunitàries per fer-hi vida. 

Ha canviat Nova York per Minnea-
polis. Ha notat la diferència?
Minnesota està bé. És molt diferent a 
Nova York, però m’hi he pogut adaptar 
força ràpid. Sóc una persona que es 
troba còmode envoltada de naturalesa 
i Minneapolis és una ciutat amb molts 
llacs i muntanyes. Així que perfecte. 

Cheryl Reeve, la seva entrenado-
ra a les Lynx, li ha donat molt pro-

L’escorta badalonina es nega a despertar del somni on viu després de proclamar-se campiona de la WNBA

tagonisme. S’ho podia esperar?
Només arribar em vaig reunir amb ella i 
des de l’inici em va demostrar que con-
fiava molt en el meu joc. Em va dir que 
comptava amb mi perquè fos la seva 
primera rotació. Tot va ser molt fàcil. 

Què exportaria de la NBA femeni-
na a les lligues europees?
Els americans van una mica més 
avançats en tot. En temes d’organització, 
dels desplaçaments, etcètera. La veritat 
és que he viscut un canvi radical als 
Estats Units. Mai havia estat en un lloc 
on tantes persones es preocupessin tant 
per ajudar-me a créixer individualment. 
A Europa, el treball s’encara més al grup. 

Algun aspecte del show mediàtic 
que envolta tota la competició 
s’ha fet difícil de gestionar?
Una mica sí. Des que vam començar el 
play-off pel títol, abans de cada entre-
nament hi havia atenció als mitjans. El 
marcador del pavelló es posava en mar-
xa i els periodistes tenien 30 minuts per 
fer-nos totes les preguntes que volgues-
sin. Al final ja no sabies què respondre. 

Ara marxa cap a Rússia quasi 
sense temps per poder descansar. 
S’hi troba bé a Orenburg?
S’ha de canviar una mica el xip. Al Na-
dezhda Orenburg hi vaig a jugar a bàs-
quet; res més. És una ciutat on és peri-
llós conduir perquè les carreteres estan 
plenes de gel. L’any passat vaig canviar 
tres vegades de xòfer perquè eren un 
perill al volant. A l’equip disposem 
d’una traductora que treballa per totes 
les jugadores de fora de Rússia. Si has 
d’anar a comprar qualsevol cosa li has 
de dir perquè avisi a un conductor per-
què et vingui a buscar. A nivell esportiu, 
crec que guanyar l’Eurolliga serà molt 
difícil perquè haurem de superar grans 
equips, però ho intentarem aconseguir.

Per què les millors jugadores del 
país juguen a l’estranger?
Marxem perquè econòmicament ens su-
posa un salt important, però no només 
per això. Esportivament també és un 
canvi. Quan et dediques professional-
ment al bàsquet sempre aspires a jugar 
les millors competicions possibles i ara, 
tal com està la lliga espanyola, crec que 
si vols créixer s’ha de fer el pas i marxar. 

Ara és agent lliure. Si torna als 
Estats Units, Anna Cruz voldria 
repetir amb les Minnesota Lynx?
Ha estat tot tan bonic aquest any… La 
veritat és que em costa molt marxar 
d’on he estat bé. A més, crec que les 
Minnesota Lynx tindran equip per se-
guir optant al títol. Jo ja no miro tant 
l’aspecte econòmic, sinó l’esportiu.  

Després de tocar el cel de la millor lliga 
del món, de rebre una felicitació made 
in America de part del president Barack 
Obama i de superar uns dies d’autèntic 
setge mediàtic, Anna Cruz es prepara 
per abandonar novament la seva llar. 
La jugadora badalonina, primera cata-
lana de la història i segona espanyola 
en aconseguir l’anell de la WNBA, mar-
xa a la riba de l’Ural per seguir gaudint 
d’allò que l’ha fet córrer sempre sense 
descans d’un cantó de la pista a l’altre: 
el seu amor incondicional pel bàsquet. 

Foto: WNBA
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L’Auditori s’omple per ajudar a 
tres entitats de Badalona

Més de 1.800 persones van omplir el 
passat dijous l’Auditori de Barcelona 
durant el concert “Gospel & Jazz, notes 
solidàries per Badalona”, organitzat per 
Menarini. L’esdeveniment va aconseguir 
l’objectiu de vendre totes les localitats 
per tal de recaptar fons destinats a tres 
entitats que treballen pel benestar social 
a Badalona: la Fundació Ateneu Sant 
Roc, Càritas Diocesana de Barcelona i 

l’Institut de Recerca en Ciències de la 
salut Germans Trias i Pujol (IGPT).
L’actuació va comptar amb la presència 
de l’alcaldessa de Badalona, Dolors Sa-
bater que va assistir al concert al costat 
de diversos membres del seu equip de 
govern. Sabater s’ha mostrat satisfeta i 
considera que “Badalona es pot sentir 
molt orgullosa d’aquesta iniciativa que 
posa en valor el paper que poden jugar 

les empreses a través del seu compro-
mís social amb la lluita contra les des-
igualtats i el reconeixement que fa a la 
labor d’entitats compromeses amb la 
ciutat”. La iniciativa ha aconseguit reu-
nir, com a mínim, 27.000 euros només 
a través de la venda de tiquets. Caldrà 
esperar per saber la xifra total a que es 
recomptin també les donacions efectua-
des per col·laboradors i particulars.

El concert organitzat per Menarini va omplir totes les butaques
La Guàrdia Urbana va trobar aquest 
dimarts a la nit a la platja de Badalona 
una dona ofegada, a l’entorn del Pont 
del Petroli. Passades les nou de la nit, 
el cos va rebre una trucada d’alerta i 
una patrulla amb tres agents es va 
desplaçar fins a la zona del Front Ma-
rítim. Van observar una figura surant a 
l’aigua, uns 150 metres endins, i van 

L’associació badalonina Esabar Saharauí 
de Badalona està fent aquests dies una 
crida a la ciutadania per recaptar roba, 
mantes i medicaments bàsics per poder 
portar als campanments de refugiats sa-
harauís situats al desert. Aquests darrers 
dies, els campaments-refugi de milers de 
persones han patit fortes pluges torren-
cials, quelcom totalment inusual a lazona 
del Sàhara, i han vist com les precipita-
cions provocaven nombroses destrosses 
materials i pèrdua de recursos. Qualse-
vol que vulgui col·laborar es pot posar en 
contacte amb l’Esabar Saharaui Coopera-
ció de Badalona (Facebook).

Una persona mor 
ofegada a la zona de
Pont del Petroli

Una entitat 
de Badalona 
demana 
ajuda per als 
refugiats del 
Sàhara

nedar fins a ella per rescatar-la i portar-
la fins a la costa. Tot i aconseguir-ho 
i intentar reanimar-la, els Serveis 
d’Emergència de la Generalitat van cer-
tificar la mort i els Mossos d’Esquadra 
i la justícia s’han fet càrrec del cas, que 
podria tractar-se d’un un suïcidi. Les 
autoritats han preferit no desvetllar la 
identitat de la víctima.

Foto: David Cendrós

Foto: Arxiu

BSA tornarà a la seva plantilla la resta del deute pel 
5% de sou retallat el 2010 en els propers 4 anys
Els comitès d’empresa d’atenció espe-
cialitzada i atenció sociosanitària de 
Badalona Serveis Assistencials (BSA) 
i la Gerència han signat aquest dilluns 
un acord que estableix el calendari per 
abonar als treballadors la quantitat que 
queda pendent de retornar-los derivada 
la reducció en els salaris aplicada de l’1 
de juny de 2010 al 31 de juliol de 2013. 
Dels aproximadament 7,1 milions 
d’euros de reducció en els salaris, els 
professionals de BSA han recuperat ja 
prop de 4. L’acord assolit estableix que 
els 3,1 restants es tornaran en els qua-
tre propers exercicis: 300.000 euros, el 
2016; 500.000 euros, el 2017; 500.000 
euros, el 2018; i la resta, el 2019). 
Els comitès d’empresa d’atenció es-
pecialitzada i atenció sociosanitària 
van organitzar la setmana passada 
referèndums per saber l’opinió dels 
treballadors de l’Hospital Municipal 
de Badalona (619 professionals) i el 
Centre Sociosanitari El Carme (187 
professionals) sobre la proposta de 
calendari de retorn del deute plantejada 
per l’empresa i els resultats van ser fa-
vorables a la signatura de l’acord. Tot i 
estar satisfets, consideren que el procés 
de recuperació podria haver sigut més 
àgil.

L’atenció primària, reticent a l’acord
Pel que fa a l’atenció primària (que 
suma 261 treballadors), el Consell 
d’Administració de BSA va acordar man-
tenir oberta fins al 31 de desembre de 
2015 la possibilitat d’adhesió al pacte 
dels professionals d’aquest àmbit, ja 
sigui mitjançant el Comitè d’empresa 
o a títol individual. Des de Gerència es 
confia que aquest àmbit finalment també 
s’afegeixi al pacte. Els representants de 
primària no han volgut fer, pel moment, 
cap declaració.

L’empresa ja ha tornat quatre milions i falten tres més per saldar el deute

L’empresa renúncia a presentar 
un recurs contra la sentència del 
TSJC
Si no s’hagués arribat a un acord, 
l’organització hauria d’haver formalit-
zat un recurs a la sentència del Tribu-
nal Superior de Justícia de Catalunya 
(TSJC) que declarava no ajustada a 
dret la reducció del 5% aplicada en 
els salaris. El termini per presentar el 
recurs finalitzava ahir.
Un acord que fa possible compatibilitzar 
el retorn del deute amb l’aplicació a BSA 

del “I Conveni Col·lectiu dels Hospitals 
d’Aguts, Centres d’Atenció Primària, 
Centres Sociosanitaris i Centres de Salut 
Mental concertats amb el Servei Català de 
la Salut”. El Consell d’Administració de 
BSA va aprovar el juliol passat l’adhesió 
de l’organització al conveni, amb vigèn-
cia des de l’1 de maig d’enguany al 31 de 
desembre de 2016. Un pas que va supo-
sar recuperar a les nòmines el 5% retallat 
el 2010 i que ha tornat a la plantilla part 
del poder adquisitiu perdut durant els 
darrers anys.

  Direcció i 
comitès d’empresa, 
a excepció de 
l’atenció primària, 
signen l’acord

  Els pagaments 
seran de 300.000, 
dos de 500.000€ i 
un de 1,8 milionsManifestació de la plantilla de BSA per reclamar el 5%

Foto: Rasd TV
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Tusgsal obre una conferència 
sobre transport a Municipàlia

La passada setmana va tenir lloc la 18ª 
edició de la fira Municipàlia 2015, cele-
brada al recinte de Fira de Lleida, amb 
315 expositors directes, repartits en una 
superfície de 22.500 metres quadrats. 
Durant quatre dies, empreses del sector 
dels equipaments i els serveis municipals 
de tota la geografia van estar presents en 
aquest saló de referència, que va atraure 
la visita de tècnics, alcaldes i represen-
tants de l’administració. L’esdeveniment 
firal ha registrat expositors de Portugal, 
França, Holanda, Canadà, Alemanya i 
Itàlia, així com visitants d’una vintena de 
països europeus, americans i africans. 
Tusgsal ha estat present per primera ve-
gada en aquest esdeveniment, en el qual 
ha pogut donar a conèixer als assistents 
la seva activitat principal: oferir serveis de 
transport i solucions de mobilitat a les ad-
ministracions, assessorant i gestió de les 
xarxes de transport públic de forma ètica, 
sostenible i socialment responsable. Per 
l’expositor de Tusgsal han  passat repre-
sentants de rellevància política, com ara 
l’alcalde lleidatà Àngel Ros, acompanyat 
del President de la Federació de Munici-
pis de Catalunya, Xavier Amor, el regidor 
d’Espais Públics de l’Ajuntament de Ba-

dalona, Javier López, o el regidor de Via 
Pública, Parcs i Jardins de l’Ajuntament 
de Montgat, Gabriel Salguero, entre 
d’altres. 

Tusgsal obre una conferència sobre 
la circulació del transport urbà
El primer dia de fira, a les 13:00 hores, 
els experts en transport de la consultoria 
Cinesi Francesc Xandri i Josep María Oli-
vé van oferir una conferència sota el títol 
Mesures per a la millora de la circulació 

del transport urbà. L’apertura de l’acte fou 
a càrrec del director de l’Àrea de Gestió 
Estratègica de Tusgsal, José M. Parra. 
Abans de donar inici a la conferència, el 
Director General de Tusgsal, Carles Fà-
bregas, va dirigir-se als assistents per fer 
un resum de qui és l’empresa i la impor-
tància de formar part i tenir representació 
en fires com Municipàlia. A la ponència 
també van assistir els membres del Con-
sell d’Administració de Tusgsal, el presi-
dent i el secretari del Comitè d’empresa. 

La companyia badalonina estrenava presència a la fira

Foto: TusgsalL’escola Pau Picasso del barri de Lloreda 
ha estrenat aquesta setmana una sèrie de 
millores al seu pati gràcies a la inversió 
de la Fundació Cruyff en el marc del seu 
nou projecte Patio 14. El centre badaloní 
és un dels 10 beneficiats d’enguany arreu 
de Catalunya d’una iniciativa que la insti-
tució de l’exfutbolista impulsa amb Obra 
Social la Caixa i el FC Barcelona. Patio 
14 facilita a les escoles millores en el sòl 
dels seus patis gràcies a unes pintures 
d’alta qualitat que suposen una des-
pesa de entre 5.000 i 10.000 euros per 
instal·lació. Hi ha 14 tipus de pintures, 

La Fundació Cruyff 
millora el pati de 
l’escola Pau Picasso

com ara pistes de futbol, d’atletisme o 
de voleibol, entre d’altres, i són els nens, 
juntament amb els docents del col·legi, 
els qui decideixen quines són les més 
adients per als seus patis. Pau Picasso 
és el segon centre de Badalona beneficiat 
per un projecte d’aquest estil a Badalo-
na. L’any passat, l’escola Mare de Déu de 
La Salut ja va veure millorat el seu pati; 
molt poques ciutats catalanes, entre elles 
Badalona i Barcelona, han vist com dos 
dels seus equipaments educatius podien 
acollir-se a aquests projectes de la Fun-
dació Cruyff.

Foto: Fundació Cruyff

Govern local i marxants arriben a 
un acord per mantenir les parades 
d’aliments als ‘encants’

Els venedors dels ‘encants’ de Montigalà 
i el govern local han arribat a un prin-
cipi d’acord per mantenir les parades 
d’alimentació que tanta controvèrsia han 
aixecat durant els darrers dos mesos. 
Després que els marxants es plantessin 
fa uns dies i deixessin clar que no pen-
saven renunciar a la desena de parade-
tes d’agroalimentació i que es manifes-
tarien a la plaça de la Vila amb els seus 
vehicles si s’arribava a un carreró sense 
sortida, ambdues parts es van trobar 
divendres passat, les distàncies es van 
reduir i va sorgir un preacord.
Els venedors de productes comestibles 
es podran quedar, però el model que 
s’ha dut fins ara, a través del qual era 
l’Associació de Marxants qui gestiona-
va les taxes de la fira d’aliments, variarà. 
Serà l’Ajuntament qui cobri l’impost 
pertinent, com a la resta de paradistes, 
i, a canvi, es farà càrrec de la publicitat 
i dinamització del mercat ambulant, que 
els marxants sufragaven amb les quotes 
d’aquesta desena d’estands. També es 
deixaran de signar permisos setmanals 
per a muntar la fira d’aliments i es mo-
dificarà l’ordenança municipal perquè 
els ‘encants’ de Montigalà incloguin 

llocs d’alimentació de llibre concurrèn-
cia. Fins que aquest tràmit administra-
tiu es completi, un procés que pot du-
rar uns mesos, les parades demanaran 
permisos directament a l’Ajuntament 
pagant les taxes corresponents. A falta 

de la signatura definitiva i un conve-
ni en ferm, tot sembla indicar que els 
‘encants’ dels divendres seguiran sent 
iguals a ulls de la ciutadania, tot i que 
variï lleugerament el seu funcionament 
administratiu. 

Els Mossos d’Esquadra han desmante-
llat un punt de distribució de productes 
falsificats al barri de Sant Roc de Bada-
lona gràcies a una investigació iniciada 
mesos enrere. Els policies van identificar 
un portal del carrer Càceres al que molta 
gent accedia i sortia amb bosses trans-
parents plenes de productes de marques 
conegudes. Fetes les comprovacions, els 
agents es van adreçar al domicili i els va 
atendre un home de 40 anys, veí de Ba-
dalona, que si bé en un primer moment va 
col·laborar amb els agents, després els va 
agredir i va fugir del lloc, tot i que se’l va 
poder interceptar i detenir. L’home, que ja 
tenia antecedents per delictes similars, va 

Desarticulat a Sant Roc 
un punt de venda de 
productes falsificats

resultar imputat per un delicte contra la 
propietat intel·lectual i un altre d’atemptat a 
agents de l’autoritat. La policia va compro-
var que el pis destinat a la venda es trobava 
a la planta baixa de l’immoble amb accés 
directe des de la via pública i era utilitzat 
íntegrament per a emmagatzemar els ar-
ticles que venia exposats en estanteries. 
Es van intervenir més de 3.000 productes 
falsificats entre els quals hi havien de tipus 
cosmètic com colònies, perfums i cremes i 
diverses peces de moda com roba interior 
i esportiva, així com ulleres de sol; tots els 
productes eren falsificats. Es calcula que el 
valor en el mercat negre de les mercaderies 
intervingudes seria d’uns 200.000 euros.
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La Plataforma TDAH celebra el 
seu 10è aniversari a l’HMB

La Plataforma TDAH (Trastorn per Dèficit 
d’Atenció amb o sense Hiperactivitat) a Ba-
dalona celebra enguany el seu 10è aniver-
sari i el passat divendres, 16 d’octubre, va 
organitzar una jornada de treball d’una llar-
gada de cinc hores per commemorar-ho a 
l’Hospital Municipal de Badalona (HMB). 
La jornada, que estava sota el lema ‘Ens 
mou el TDAH’ i formava part també de la 
VIII Setmana Europea del TDA, tenia com 
a objectiu aprofundir en el coneixement 
d’aquest trastorn que afecta entre un 5 i un 
7% de la població infantil i que en molts 
casos persisteixen en arribar a l’edat adul-
ta.  L’activitat va estar obert a professionars 
de la salut i de l’ensenyament, així com al 
públic general. Va participar la psiquiatra 
de l’Hospital Clínic de Barcelona, Marta 
Garcia, que va parlar sobre com afecta 
aquest trastorn en la infància; els psicòlegs 
de la Unitat de Trastorns de Conducta de 
l’ITA, Daniele Cipriano i Anna Rodríguez, 
que van tractar com afecta des de dins amb 
una experiència subjectiva; i el psquiatra 
de l’Hospital de la Vall d’Hebron, Josep 
Antoni Ramos, que va posar sobre la 
taula les causes que provoca el TDAH als 
adults. La Plataforma TDAH a Badalona 
és una associació sense ànim de lucre 

que es va crear l’any 2005 i que té com 
a objectiu assessorar, promoure la investi-
gació i col·laborar en les àrees educatives, 
d’atenció social i científiques dels centres 
dedicats a l’estudi i atenció del Trastorn 
per Dèficit d’Atenció amb o sense Hipe-
ractivtat. Aquesta plataforma també vetlla 
per la igultat d’oportunitats i acabar amb la 

discrminació de les persones que pateixen 
aquest trastorn. Recordar que cada primer 
divendres de cada mes a les 19h, el Cen-
tre Cívic Can Cabanyes acull una xerrada 
amb la psicòloga-terapeuta emocional Ro-
mina Fernández, adreçada a pares i mares 
d’afectats de TDAH per tractar les seves 
inquietuds.

Amb una jornada de treball sota el lema ‘Ens mou el TDAH’

Foto: Rosa Feltre

Després de tot el mes d’octubre ple 
d’activitats culturals, esportives i sortides 
culturals, entre altres, per commemorar 
les festes de Sant Rafael -arcàngel de 
Còrdova-, la Asociación Cultural Anda-
luza Casa de Córdoba de Badalona posa 
el punt final a la seva celebració aquest 
diumenge, 25 d’octubre a les 13 hores, 
amb una missa en honor al sant i amenit-
zada pel ‘coro rociero Jara y Romero’. Tot 
seguit, a les 15h, la seu de l’entitat ubica-
da al carrer Balmes, número 37, acollirà 
la degustació d’una paella. Desrpés del 
dinar de germanor, la cantant de música 

A ritme de batucada a càrrec dels Bu-
fons del Toc, així va començar la se-
gona mostra d’entitats ‘Tots junts fem 
salut’ que va acollir amb èxit el parc 
de Montigalà el passat dissabte, 17 
d’octubre. Des de ioga fins a reiki, pas-
sant per tai-txi, balls i musicoteràpia 
van ser algunes de les demostracions 
que van realitzar al carrer algunes de 
les entitats participatives d’enguany. 
També, al llarg de tota la jornada, van 
haver-hi activitats i manualitats adreça-
des a tot el públic assistent com ara 
aprendre a tenir una alimentació salu-
dable, com realitzar els primers auxi-
lis davant una dificultat respiratòria o 
reanimació cardiopulmonar i calcular 
la nostra massa corporal o el nivell de 
monòxid de carboni en els pulmons 
dels fumadors, entre altres. A més, es 
van exposar materials d’informació i 

La Casa de Córdoba 
conclou les festes de 
Sant Rafael Arcàngel

Montigalà acull amb 
èxit la 2a mostra ‘Tots 
junts fem salut’

espanyola Maria Muñoz i el ‘coro rociero 
Raices de la Esperanza’ de l’Asociación 
Cultural Rociera Andaluza Ciudad de Ba-
dalona oferiran una actuació. D’altra ban-
da, dintre del programa de les festes, el 
proper dissabte, 31 d’octubre a les 21h, 
l’entitat organitzarà un sopar en motiu 
del Dia de Tots Sants. Durant tot aquest 
mes, la Casa de Córdoba ha celebrat 
campionats de billar, dominó i parxís, 
una sortida a Cunit i dos festivals amb 
les actuacions dels seus quadres de ball i 
de l’Acadèmia de Ball de Nati Andújar i de 
la Casa de Utrera de Badalona.

didàctics de les entitats i serveis a Ba-
dalona que treballen envers la salut; i 
es va instal·lar un autocar del Banc de 
Sang i Teixits per a tots aquells interes-
sats en donar sang de manera altruista. 
L’objectiu d’aquesta mostra era oferir 
una visió de la salut fonamentada en 
les oportunitat de l’entorn i, a la ve-
gada, potenciar el treball col·laboratiu 
i en xarxa de les associacions donant 
a conèixer a la ciutadania les seves 
activitats que duen a terme dia a dia. 
En total van participar unes 26 entitats, 
entre les quals Prevenció i Informació 
sobre el Càncer (PICAM), Associació 
d’Amics Epilèptics, Asaupam i Aspa-
nin. L’activitat, que va ser organitzada 
per la xarxa d’entitats i serveis de salut 
de la ciutat, va formar part de les actua-
cions promogudes del Pla de Desen-
volupament Comunitari del Districte 2.

Foto: Toni Aguilar

Una trentena d’entitats es troben i realitzen un pas 
endavant per reconstituir el Consell de la Dona
El govern de Badalona va presentar el 
passat dimecres, 14 d’octubre, en una 
reunió realitzada al Centre Cívic La Sa-
lut, les propostes en polítiques d’igualtat 
que el consistori vol posar en marxa. A 
l’assemblea van assistir prop d’un cen-
tenar de dones d’una trentena d’entitats, 
com la Federació de Dones i Bloc viole-
ta, que treballen en qüestions d’interès 
per a les dones i, també, l’alcaldessa de 
Badalona, Dolors Sabater, que va expli-
car que “el govern vol compartir amb les 
dones de la ciutat la seva situació actual, 
els neguits, les fites i les bones pràcti-

ques que l’ajuntament vol assolir durant 
aquest mandat”. Aquesta trobada ha 
estat el pas previ per a la reconstitució 
del Consell de la Dona, que tindrà lloc el 
mes de gener de 2016. Amb la intenció 
de començar a elaborar una diagnosi de 
quina és la situació de les dones de la 
ciutat, les assistents a la presentació es 
van reunir en diversos grups de treball 
i van elaborar diferents propostes de 
millora que es podrien afegir a les po-
lítiques d’igualtat impulsades pel con-
sistori. Durant la seva intervenció davant 
de les entitats que treballen en temes 
d’interès per a les dones, la batllessa va 
posar de manifest que els eixos trans-
versals i la participació l’eina bàsica per 
a la construcció de la ciutat en tots els 
seus àmbits, inclòs el de les dones”. Sa-

bater va explicar també que el nou go-
vern aposta per un espai públic demo-
cràtic on “no hi càpigues discursos ni 
pràctiques que divideixin els badalonins 
i badalonines per raons de procedència, 
gènere, religió, edat, cultura o orienta-
ció sexual”. En relació a les polítiques 
municipals relacionades amb les dones, 
l’alcaldessa va afirmar que “hi ha molt 
marge de protecció que segueixen les 
dones que són víctimes de violència de 
gènere, un circuit que ja s’ha començat a 
reformar”. Finalment, pel que fa el Con-
sell de la Dona, l’actual consistori té com 
a objectiu incorporar més entitats, ja que 
“s’ha d’airejar, recuperar el vigor que te-
nia, ser útil de veritat i tornar a ser una 
eina de dinamització de les polítiques 
d’igualtat”, va afegir la batllessa.

L’alcaldessa va exposar a l’assemblea les propostes en polítiques d’igualtat que el nou consistori vol activar
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Té 34 anys i està en un moment de 
joc al nivell del què va exhibir en 
la seva etapa al Guipúscoa que li 
van valer fitxar per un equip gran. 
Sergi Vidal acaba contracte aquest 
pròxim 30 de juny. El nou líder de 
la Penya és ara mateix segurament 
l’únic intocable de l’equip. No no-
més per la seva qualitat esportiva 
sinó per molts altres intengibles 
que no es veuen i que són vitals. 
Evidentment la Penya ho sap i ell 
també: a la Penya no cobra el què 
es mereix. Però ell n’és conscient i 

Sergi Vidal, l’intocable de 
la Penya

Xavi Ballesteros
Periodista especialitzat en bàsquet

BADALONA ÉS BÀSQUET

enlloc de lamentar-se el què fa és 
agafar el lideratge de l’equip. A la 
pista i el vestidor. Perquè en els 
entrenaments és bàsic per ensenyar 
a Ventura o Abalde. Per introduir 
a Paul. Per fer pinya amb el seu 
amic Miralles, per parlar amb els 
àrbitres constantment a la pista, per 
ser un referent de l’ACB i per ser 
l’entrenador a la pista que necessita 
Salva Maldonado. Amb el tècnic i 
Vidal a la Penya no patirem per res 
perquè ells dos saben més bàsquet 
que mitja ACB junta. 

Xavi Ballesteros
Periodista especialitzat en bàsquet

BADALONA ÉS BÀSQUET

Equip Diari de Badalona

NOVA LLIGA BADAGRES - LLIGA BADAGRES - CONTRASENYA: BADAGRES

1- Sàbat - Sada - Kevin Pangos
2- Pau Ribas - RAFA MARTÍNEZ - BETINHO GOMES - Roland Smits
3- ANGELO CALOIARO - Justin Hamilton - Musli - Bourousis

EL DIARI DE BADALONA PARTICIPA A LA SUPERMANAGER DE BADAGRES 
DE LA MÀ DE DANI MIRET, L’ACTUAL CAMPIÓ. T’APUNTES!!!

El guanyador de la temporada rebrà una Pilota firmada pels jugadors de la Penya!

LLIGA
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        LA PRÈVIAFIATC JOVENTUT - MONTAKIT FUENLABRADA

3a Jornada ACB. Diumenge a les 12:30h / Palau Olímpic de Badalona

Recordar el passat i per no refiar-se

Després de sumar la primera derrota del curs a 
València, el FIATC Joventut es prepara per rebre 

FIATC JOVENTUT
Entrenador: Salva Maldonado

BRANDON PAUL

DEMOND MALLET

SERGI VIDAL

OUSMANE DRAME GORAN SUTON

el Montakit Fuenlabrada (diumenge a les 12:30h), 
rival que va quedar-se a la Lliga Endesa després 

de la no inclusió de l’Ourense. L’objectiu del bloc 
badaloní és ben clar: mantenir el nivell competitiu 
mostrat a la Fonteta i aconseguir un grau més elevat 
de fluïdesa en atac. Els dos equips arriben al partit 
empatats a triomfs (1/1) i amb la voluntat de  refer-
se dels últims resultats. “Dels quatre anys que porto 
aquí, hem perdut tres cops contra ells a casa. És un 
rival de la nostra lliga que ve de rebre una pallis-
sa. Sabem que això fa millorar perquè els equips 
es posen les piles”, advertia Salva Maldonado en la 
prèvia. Segons el tècnic adrianenc, “seria un error 
pensar que, després de jugar bé contra València, a 
Fuenlabrada el guanyarem fàcil”, ja que “caldrà es-
tar preparats per patir”. La Panya ho ha de “passar 
malament per sumar i diumenge no serà l’excepció”. 

ROLANDS SMITS

JONATHAN TABU

ÁLEX URTASUN

DAVID WEAR JOSIP SOBIN

FUENLABRADA
Entrenador: Zan Tabak

Foto: RTVE

Van Rossom (5), Rafa Martínez (11), Lucic (-), Shurna 
(7), Hamilton (6) -cinc inicial- Stefansson (-), Duble-
jevic (20), Vives (8), San Emeterio (13) i Sikma (6).

69

Mallet (2), Vidal (10), Nogués (6), Sutton (16), Drame 
(6) -cinc inicial- Sàbat (3), Llovet (2), Miralles (4) i Paul 
(20).

FIATC JOVENTUT 

76

VALÈNCIA 

El físic del València Basket 
pot amb la Penya (76-69)

Deixar-ho tot a la pista no assegura cap victòria. 
El FIATC Joventut oferiria una brillant demostració 
de caràcter a la Fonteta, fent suar un València que 
venia de doblegar el Madrid. Suton i Paul man-
tindrien per davant l’equip verd-i-negre durant 
el primer acte (14-17), però l’entrada a pista de 
Dubljevic canviaria la tendència del duel. El Va-
lència començaria a imposar el seu físic interior, a 
banda d’aprofitar l’experiència d’homes com San 
Emeterio i Rafa Martínez per capgirar la situació al 
descans (34-28). A la represa, malgrat ser capaç 
d’enganxar-se al partit després d’anar perdent per 
12 punts (56-44), la Penya mai arribaria a conso-
lidar la remuntada. Els triples de Paul (20 punts) 
no serien suficients per fer claudicar el València. 

Foto: ACB Photo

 Obradoiro  - CAI 
  FIATC Joventut  -  Fuenlabrada
 UCAM Múrcia  -  FC Barcelona
 Gran Canaria  -  Baloncesto Sevilla
  Estudiantes -  València
 Real Madrid -  Tenerife
                                     Unicaja   -  Baskonia
 Andorra  -  Manresa
 Gipuzkoa -  Bilbao Basket 

Propera jornada

Classificació

  Equip  G P

 1 Gran Canaria 2 0
 2  FC Barcleona  2 0
 3 Baskonia 2 0 
 4  Unicaja 2 0
 5  València 2 0
 6  Obradoiro 1 1
 7  Real Madrid 1 1
   8     CAI                                                         1        0
 9  FIATC Joventut 1 1
 10  Manresa 1 1
 11  Fuenlabrada 1 1
 12  Andorra 1 1
 13  Bilbao Basket 1 1
 14  Tenerife 0 2
 15 UCAM Múrcia 0 2
16  Estudiantes 0 2
 17  Gipuzkoa 0 2
 18    Baloncesto Sevilla 0 2

Resultats darrera jornada

València - FIATC Joventut                    76-69
Baskonia - Obradoiro                    82-75
Bilbao Basket - Gran Canaria                 59-85
Gipuzkoa - Real Madrid 61-94
Tenerife - Andorra 81-83
B. Sevilla - FC Barcelona                   58-97
Manresa - Estudiantes                   85-67
Unicaja - Fuenlabrada 81-59
CAI - UCAM Múrcia 84-64

Mario Fernández: “La Penya ha 
de dinamitzar la Lliga Endesa”
Anys després de retirar-se, Mario Fer-
nández tornarà a formar part de la dinà-
mica diària d’un club ACB. L’ex base 
verd-i-negre debuta aquesta temporada 
fent parella de ball amb Xavi Ballesteros 
en les retransmissions que Ràdio Ciu-
tat de Badalona fa del FIATC Joventut. 
“El paper de la Penya ha de ser el de 
dinamitzador. Voldria que fos un equip 
capaç d’esverar la lliga”, expressava 
Mario Fernández a aquest diari. En una 
ACB que ha anat a la baixa, l’ex jugador 

Foto: TDP

verd-i-negre voldria que la Lliga Endesa 
projectés el bàsquet “com una passió, 
no com un esport”. El clàssic bloqueig 
directe entre Vidal i Miralles finalitzat 
amb esmaixada és la jugada que més 
il·lusió li fa narrar aquest any. “Tant de 
bo aquesta acció suposés la classifica-
ció per la Copa”, somiava l’analista. A 
banda de viure de nou dins de l’univers 
verd-i-negre, en Mario començarà a tre-
ballar dins de diferents projectes tècnics 
de la Federació Catalana de Bàsquet. 

Jornada
1º Moncrief moncrief (Badalona) 207,60
2º Ragutind Ragutind (Badalona) 202,20
3º KanTrotters kan10 (Ponferrada) 201,80
..................................................................

31º DiarideBadalona DiarideBadalona    166,40

Lliga (general)
1º Canaston BDN Aries el mejor (Badalona) 353,80
2º UCAMPAZZO Laurilly18 (Murcia) 349,00
3º Cotonifici_returns Marcel44 (Badalona) 341,20
.............................................................................

62º DiarideBadalona DiarideBadalona 254,00
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LA PRÈVIA

Visita aquest diumenge la Traves-
sera de Montigalà el Vila-real B, 
el segon classificat de la lliga, i el 
Badalona encara el partit carregat 
de moral després de guanyar, diu-
menge passat, a El Collao, un dels 
camps més difícils de segona B. El 
conjunt escapulat, que ha sortit de 
la zona de perill, mirarà de tornar 
a guanyar a casa, on només ha 
sumat quatre dels onze punts que 
té. El seu tècnic, Manolo Gonzá-
lez, reconeix que l’ànim dels seus 
jugadors és molt millor que el de 
fa una setmana, quan van perdre 
a casa contra l’Atlètic Llevant i, 

en declaracions al Diari de Badalo-
na, assenyala que el rival d’aquest 
diumenge és “un gran equip, fet per 
pujar, amb qualitat tècnica i molta 
velocitat.” González avisa que els 
groguets són “un filial amb algun 
jugador veterà” i adverteix que “hem 
de fer-ho tot molt bé, sense cometre 
errades, per poder guanyar.” La clau 
del partit, segons l’entrenador gallec, 
pot estar en “mantenir la porteria a 
zero i poder aprofitar alguna de les 
ocasions que tinguem.” La trajectòria 
del Vila-real B aquesta temporada és 
gairebé perfecta: després de guanyar 
els quatre primers partits va caure, 

Màxima exigència a Montigalà

precisament, al camp de l’Alcoià; tot 
seguit va encadenar dues victòries i 
dos empats, a Reus i, l’última jorna-
da, contra el Barça B a casa. El con-
junt castellonenc no podrà comptar 

amb un dels seus futbolistes més 
destacats, l’argentí Leo Suárez, ex-
pulsat dissabte passat. En el Ba-
dalona seran baixa Toni Lao i Juan 
Pablo Amantini, per acumulació de 

CF BADALONA - VILA-REAL B

10ª Jornada Lliga de Segona B - Montigalà, diumenge 15 d’octubre, 12 hores

CF BADALONA
Entrenador Manolo González

VILA-REAL B
Entrenador Paco López

Alfonso

Carlos MartínezAcosta
Fran Sol

Larrea Rodrigo

Édgar Ié Adri Marín Marcos Mauro Íñiguez

Aitor

Canelada

Morgado

Manu Balda

Eugeni

Perona Sergio Maestre

Fran Grima
Carroza Akrong

Morales

Ibón

Mentre no trobem millors assump-
tes de què parlar, l’Albert Costa i un 
servidor ens entretenim, quan ens 
trobem, a imaginar com serà el nou 
estadi municipal de Badalona que, 
el passat mes de juny, va començar 
a construir-se a Montigalà. Cele-
brem que, per fi, tindrem una zona 
de premsa com Déu mana, preguem 
perquè el vell marcador de l’Avinguda 
de Navarra es pugui conservar, ens 
preguntem com serà la visera de la 
tribuna principal... Com a tots els 
aficionats escapulats, la nova casa 
del Badalona ens il·lusiona i ens mo-
tiva de manera especial. Suposo que 

Estadi Francesc Viñas

BADALONA TAMBÉ ÉS FUTBOL

hem esperat tant de temps a tenir un 
camp com cal que, ara que s’apropa 
el moment, ens agrada assaborir-lo al 
màxim. En Costa, que, a més de ser el 
cap de premsa del club, és més jove i 
més agosarat que jo, té molt clar quin 
ha de ser el nom del nou estadi. L’altre 
dia m’ho va deixar anar: “estadi Fran-
cesc Viñas”. D’entrada, la idea no em 
va desagradar, però, ara que han pas-
sat uns dies, em sembla sensacional. 
A algú se li acut un nom millor que el 
del fundador per batejar el que ha de 
ser el punt de partida del club cap al 
futur? Que ho tinguin en compte els 
que ho hagin de decidir.

Albert Fibla  - Periodista
  Equip  PTS GF GC

 1. Cornellà 22 18 9

 2. Vila-real 20 19 6 

 3. Reus 18 15 8

 4. Eldenc 17 15 12

 5. Hércules 15 7 7

 6. Alcoià 14 10 6

 7. At. Balears 14 14 11

 8. At. Llevant 13 8 7

 9. Lleida 12 10 10

 10. Huracán 12 7 7

 11. Sabadell 11 11 10

 12. Espanyol B 11 12 15

 13. L’Hospitalet 11 10 13

 14. Badalona 11 4 7

 15. València B 10 9 10

 16. Barcelona B 10 7 9

 17. Olot 7 6 11

 18. Pobla Mafumet 7 5 10

 19. Olímpic 7 3 9

 20. Llosetí 2 5 18

Classificació 2a B GRUP 3

 Badalona  - Vila-real B 

 Huracán  -  Olot

 Barcelona B -  Lleida

 Reus  -  Llosetí

 At. Balears -  At. Llevant

 Olímpic  - Espanyol B

 Eldenc   -  L’Hospitalet

 Cornellà   -  Pobla Mafumet

 Sabadell -  Alcoià

 València B   -  Hércules

Propera Jornada

Resultats 9a Jornada

 Alcoià  0 - Badalona 1   

 Vila-real B  1 - Barcelona B  1

 Espanyol B  4 - Eldenc  5

  Llosetí  1 - Cornellà  2

 Pobla Mafumet 1 - Olímpic  0

 Hércules  1 -  At. Balears  0

 L’Hospitalet  0 - Huracán  0

  Olot  2 - València B 0

 At. Llevant  1 -  Sabadell  0

                 Lleida  0  - Reus  3 

Alcoià: Marc Martínez; Mode Acosta, O. López 
(Devesa, 82′), Mario Fuentes, Navarro; Alfaro, 
Carles Salvador (Julio de Dios, 45′), Fran Mi-
randa, Abraham: Rubén Ramos y Álex Rubio.  

Badalona: Morales; Amantini, Akrong, 
Rubén Canaleda, Fran Grima; Morgado, 
Josemi Perona (Carroza, 62′), Toni Lao, Ibón 
Gutiérrez (Tendillo, 86′); Eugeni y Manu. 
 
Gol: 0-1 (14’) Morgado. 

Àrbitre: L’andalús Antonio Artacho Cobo, va 
ensenyar targeta groga als locals Julo de Dios, 
Abraham, Fran Miranda, Álex Rubio i Mario 
Fuentes, i als escapulats Amantini, Valderra-
ma, Toni Lao i Morales.
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Foto: CFB

Eugeni: “M’agrada 
que em demanin que 
doni el màxim”
Una de les apostes més interessants del Ba-
dalona 2015/16 és  el tarragoní Eugeni Valde-
rrama. Futbolista de bon peu, molt jove però 
amb experiència a segona B, s’ha guanyat la 
confiança de Manolo González i està cridat a 
ser protagonista principal aquesta temporada.   
 
- Què s’esperava i què ha trobat en el Ba-
dalona?
- M’esperava el nivell d’exigència que he tro-
bat. Aquest és un equip molt sòlid en defensa, 
que proposa una cosa diferent de la temporada 
passada, perquè té jugadors diferents dels de la 
temporada passada.

- Amb 21 anys, i després d’haver passat 
pel futbol base del Sevilla, el Lleida i el 
Nàstic, on creu que està el seu sostre? Es 
pren aquesta nova temporada a segona B 
com de transició?
- No sé on està el meu sostre. El meu objectiu, 
com el de tots els futbolistes, és arribar el més 
amunt. És molt complicat arribar a dalt de tot, 
però m’esforçaré al màxim per poder-ho acon-
seguir. Visc aquesta temporada amb ganes que 
el Badalona quedi el més a dalt possible. Perso-
nalment, miraré de fer un gran any. El que hagi 
de passar, passarà.

- Fins on arriba la seva aposta pel Bada-
lona? Li ve de gust poder estrenar el nou 
estadi?
- L’objectiu és fer un gran any amb l’equip: ju-
gar bé, aprendre dels companys i del cos tècnic 
per ser millor futbolista. Clar que m’agradaria 
estrenar el nou estadi, però ara toca pensar en 
el pròxim partit i en el que queda de temporada. 
L’any que ve ja tindrem temps de gaudir del nou 
estadi.

- De moment, ho ha jugat tot en la lliga. La 
confiança que li està demostrant Manolo 
González, com la rep? Com la valora?
- Estic molt content amb la confiança que m’està 
donant l’entrenador. Tracto de demostrar-li cada 
dia, en el terreny de joc, que no s’equivoca con-
fiant en mi.

- Per la seva qualitat tècnica, se sent es-
pecialment exigit? Se li demana una mica 
més que a la resta?
- A tots els jugadors se’ls demana el màxim. No 
sé si se’m demana una mica més a mi que a la 
resta, però si l’entrenador m’exigeix és perquè 
creu en mi i sap el rendiment que puc donar. 
M’agrada que em demanin cada dia el millor de 
mi.

- Les característiques del camp de Monti-
galà, li resten possibilitats d’expressar el 
seu futbol?
- No, és veritat que és un camp petit i de gespa 
artificial, però no crec que em resti qualitat. Els 
futbolistes ens hem d’adaptar a tots els terrenys 
i crec que m’hi estic acostumant bé. Potser al 

principi em va costar una mica, perquè l’any 
passat vaig jugar a Lleida. Ara, però, em sem-
bla que tots els de l’equip ja ens hem adaptat 
al camp.

- El Badalona ha començat la lliga fent 
molt pocs gols, solament quatre en nou 
partits. Què n’ha de dir? On creu que està 
el problema?
- Ens costa marcar gols, però em sembla que 
tindríem un problema sinó féssim ocasions de 
gol. Amb una mica més d’encert els gols vin-
dran, segur. Per altra banda, als rivals els costa 
molt fer-nos gol. I això també és molt important.

- Tot i que no és un golejador, creu que té 
una assignatura pendent amb el gol?
- Crec que he de millorar aquest aspecte. Mai 
no he estat un golejador però reconec que si ho 
faig millor de cara al gol, milloraré també com 
a futbolista.

- Manolo González ha reconegut que estan 
sondejant el mercat per fitxar davanters 
en el mercat d’hivern. Li sembla que cal?
- Tenim una gran plantilla, amb molt bons ju-
gadors, però tot el que suposi millorar l’equip i 
la competència entre nosaltres, em sembla que 
és bo.

- Després del triomf a Alcoi, la cua de la 
classificació queda lluny, però la setmana 
passada l’equip va quedar tocat amb la 
derrota contra el filial del Llevant a Mon-
tigalà. Com ha viscut aquest tram de tem-
porada?
- Si, perdre a casa, de la manera que vam perdre, 
contra l’Atlètic Llevant va ser dur. Però la victòria 
contra l’Alcoià ens dóna confiança i demostra 
que tenim un gran equip. Ara toca pensar en el 
Vila-real.

- A Montigalà, el Badalona ha sumat qua-
tre punts i a fora, set. Com s’explica?
- És cert, ens hem de fer més forts a casa i treure 
el màxim de punts possibles davant del nostre 
públic.

Foto: CFB

targetes, el que permetrà el retorn 
d’Alberto Carroza i Sergio Maes-
tre a l’onze titular. Xiularà el partit 
l’àrbitre de Las Palmas Juan Luis 
Pulido Santana.
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  “Montigalà no m’ho 
posa més difícil. Ens 
hem d’adaptar a tots 
els terrenys de joc”

  “Fitxtages? Tenim 
una gran plantilla, 
però tot el que suposi 
millorar l’equip és bo”
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Poliesportiu

To-K-Fusta guanya per 
partida doble a Termites

Les pistes del Centre Cívic Torre Mena 
van acollir el passat diumenge la cele-
bració de la segona jornada de la Lliga 
de Barcelona de les Bitlles Catalanes, 
on els Colobrers es van proclamar 
vencedors amb 694 punts i 50 bitlles, 
per davant de Sant Martí Sarroca (659 
punts i 48 bitlles) i Siuranenc C (655 
punts i 47 bitlles). Els grocs dels Ter-
mites de Llefià es van enfrontar amb 
Fusta i Ferro, i van guanyar un partit 
enfront amb un total de 637 punts i 
43 bitlles, quedant així quarts a la fi-
nal. D’altra banda, el club badaloní 
To-K-Fusta va finalitzar cinquè amb 

634 punts i 44 bitlles, però va guanyar 
per partida doble a l’equip vermell dels 
Termites. Mentre que els llefianencs 
van assolir la setena posició amb 594 
punts i 39 bitlles, per darrere de Fusta 
i Ferro. Destacar que Joan Barriendos, 
jugador del Poblenou, va fer història 
assolint el màxim de 90 punts a la pri-
mera part. Pel que fa la classificació 
general, ressaltar que el To-K-Fusta 
avança i es confirma com a colíders 
per darrere dels Colobrers. Per un altre 
costat, els vermells dels Termites bai-
xen a vuitens i els grocs es mantenen 
al desè lloc.

El club badaloní avança i es confirma com a colíders

Continua la mala 
ratxa del Sosmatic 
del CTT Badalona

Segona derrota en dos partits del Sosma-
tic, el primer equip del Club Tennis Taula 
Badalona. Jordi Miranda amb dos punts, 
un d’ells sobre la campana, i Angel Ca-
rrión amb un van forçar els dobles després 
de remuntar un 3-1 en contra al general. 
Adrià Fernàndez va estar molt a prop da-

vant de David Saiz. Finalment, amb 3-3 al 
marcador, el partit es va decidir als dobles, 
on Carrión-Fernàndez van sortir fluixos 
i l’Ateneu 1882 va aprofitar per avançar 
i acabar de sentenciar sense problemes 
amb 11-7. El Badalona ha valorat com una 
jornada nefasta.

Foto: CTT Badalona

Continua la bona línia pels dos equips de Segona Catalana

Reacció al límit del Llefià i 
golejada brillant del Lloreda 
Els clubs badalonins del grup II de 
Segona Catalana allargarien una set-
mana més el seu genial estat de forma, 
sumant dues victòries que refermen el 
bon moment que viuen. El passat diu-
menge, el Municipal de Llefià acolliria 
una jornada futbolística èpica, amb una 
remuntada que permet a la Unificació 
mantenir la pugna amb els millors 
equips de la categoria. El Llefià hau-
ria de realitzar un esforç sobrehumà 
per vèncer un Canyelles que, tot i patir 
dues expulsions, competiria a la per-
fecció. Malgrat l’adéu matiner de Ser-
gio Corella (29’), els visitants aconse-
guirien obrir una diferència consistent 
en el marcador, gràcies als gols d’Adrià 
Mila (33’) i Marc Salvador (56’). Des-
prés de molts minuts sense efectivitat 
ofensiva, el bloc de Jordi Souto troba-
ria el camí per ficar-se dins del partit. 
Ramón Fernández donaria esperances 
al conjunt badaloní anotant el 1 a 2 
(68’), però el Llefià no es conformaria 
i aniria a buscar el triomf, aconseguint 
empatar al 77’ per mitjà d’Aitor Rives. 
Llavors, amb tot per decidir, l’expulsió 
de Dani Hernández (79’) deixaria el 
Canyelles en una situació de clara 
inferioritat física que el Llefià aprofita-
ria per acabar de capgirar el resultat. 
L’equip de Souto s’enduria la victòria 
quasi sobre la botzina, després del 3 a 
2 marcat per Isra Medina des del punt 

de penal (87’). Sumant el cinquè triomf 
del curs, la Unificació Llefià es manté a 
només un punt del primer (17).
 
Afinant la punteria a casa (4-0)
Mentre el Llefià va guanyar amb una 
gran reacció, el Lloreda podria enca-
denar el tercer triomf consecutiu a la 
lliga contra una debilitada Gramenet. 
El bloc de Carlos López aprofitaria a la 
perfecció les concessions defensives 
colomenques. I és que, tot i dominar 
durant els minuts inicials del duel, la 
Grama es veuria castigada per la seva 
fragilitat a la rereguarda. Dos Santos 
protagonitzaria la primera ocasió de 
perill visitant, efectuant un xut a boca 
de gol que Sergio podria refusar de 
forma providencial (1’). Amb el pas 
dels minuts, però, el Lloreda s’aniria 
sentint més còmode i podria aprofitar 
una de les seves primeres arribades 
per obrir la llauna. Una cursa en ve-
locitat d’Alberto López i la posterior 
definició elevant la pilota després d’un 
enviament en llarg es convertiria en el 
1 a 0 del Lloreda (19’). Tot i els intents 
de reacció de la Grama, amb dues bo-
nes rematades de Kevin Carralero (27’ 
i 39’), els badalonins aconseguirien 
arribar al descans amb el domini del 
marcador. Ja a la segona meitat, Al-
berto López agafaria la batuta de líder 
ofensiu local per ampliar diferències. 

El Lloreda tornaria a aprofitar una rà-
pida transició per desfer la defensa 
de la Grama i permetre que el davan-
ter engaltés una rematada impossible 
d’aturar des de l’interior de l’àrea (57’). 
El càstig sofert amb el segon gol li faria 
molt mal al bloc de Pirri, el qual veuria 
com el partit s’acabaria d’escapar des-
prés d’encaixar el 3 a 0, obra de Jordi 
Marco després d’una centrada lateral 
(68’). Amb els colomencs estirats en 
atac buscant retallar distàncies, el Llo-
reda mataria definitivament el duel en 
un contraatac ràpid que Loren podria 
definir amb èxit (89’). Aquest triomf, el 
tercer del curs, fa que el Lloreda passi 
a ocupar el desè lloc de la taula (10). 

Els favorits segueixen impecables
A Quarta Catalana, Pere Gol i CF Bada-
lona 1897 Águila continuen pressionant 
el Montsant, líder del grup VI. Tot i que 
la UE Bufalà no va poder fer un favor als 
seus veïns, caient contra el primer (5-0), 
tots dos podrien tirar endavant els seus 
respectius compromisos amb solvèn-
cia. El Pere Gol va golejar el filial del 
Cabrils (8-1), mentre que el Badalona 
1897 Águila s’imposaria al Vilassar ‘B’ 
(4-2). En darrer lloc, el Badalona Sud 
(grup XVI) tancaria el cap de setmana 
caient contra el Brafa (3-5) i el Rayo 
Badalona es posaria tercer al grup XVII 
superant el filial de la U.Bellvitge (1-0).  

Foto: CE Europa

Sant Gabriel Femení

El descontrol passa factura al 
Municipal de Les Planes (5-3)

A Sant Joan Despí, el Sant Gabriel prota-
gonitzaria un inici brillant, marcant dos 
gols en només dos minuts. La tornada a 
l’onze d’Helena Serrano tindria un efecte 
quasi immediat per les adrianenques, ja 
que la capitana podria anotar el 0 a 1 en 
la primera acció del partit (1’). Just des-
prés de servir des del centre del camp, 
el Levante Las Planas veuria com les se-
ves opcions de sumar la tercera victòria 
consecutiva es començaven a compli-
car. Carla aprofitaria la segona ocasió 
de gol del Sant Gabriel per ampliar 
diferències, posant les locals en una 
situació límit (2’). Lluny de deixar-se 
anar, l’actual campió de lliga continuaria 
creient en les seves possibilitats i abans 
del descans aconseguiria capgirar el re-
sultat. Ausi (11’), de falta directa, i Cubí 
(14’) igualarien el marcador per les de 

Foto: Levante LP

casa, deixant molt tocat a un Santgra 
que encaixaria el tercer poc després. 
Novament en una falta, Ausi posaria la 
pilota a l’escaire de la porteria adrianen-
ca per anotar el 3 a 2 (30’). Abans del 
descans, el marcador encara patiria dos 
canvis més. Amb un xut des del mig del 
camp, Helena Serrano tornaria a igualar 
el duel, marcant el millor gol de la jorna-
da (33’). Però l’alegria del Sant Gabriel 
després d’empatar duraria ben poc, ja 
que Sara Serna podria fer el 4 a 3 abans 
de marxar als vestidors (35’). L’emoció 
desmesurada viscuda durant el primer 
temps no tindria continuïtat a la sego-
na meitat, tot i que ambdós conjunts 
gaudirien d’oportunitats. Finalment, el 
Levante Las Planas confirmaria el càstig 
pel Santgra, anotant el definitiu 5 a 3 per 
mitjà de Marta Cubí en l’afegit (90’). 

  Equip  PTS GF GC

Segona Catalana (Grup II)
 1.  CE Europa ‘B’ 17 15  5
 2.  CE Premià 16 16 4
 3. Unificació Llefià 16 15 8
 4. Fundació Hermes 16 13 10
 5.  San Juan Atlético 13 11 7
 10.  Lloreda 10 12 9

Quarta Catalana (Grup VI)
 1. Montsant de la Peira 15 21 4
 2. Pere Gol 15 19 5
 3. BDN 1897 Águila 15 18 8
 10. UE Bufalà 4 9 16

Quarta Catalana (Grup XVI)
 11. Badalona Sud 3 5 9
 
Quarta Catalana (Grup XVII)
 3. Rayo Badalona Sud 11 12 4

Classificacions

 Europa ‘B’  -  Lloreda
              Besòs Baró de Viver      -  Unificació Llefià
  
                           Masnou Atlètic     -      BDN 1897 Águila    
                      Badalona Sud ‘B’     -      Pere Gol   
                                        UE Bufalà     -      Tiana ‘B’    
                            Albirex Niigata     -      Badalona Sud    
                                                  Iberia     -      Rayo BDN Sud    

Propera jornada

Resultats de la jornada

 Unificació Llefià 3 - 2 Canyelles 
                                        Lloreda 4        -      0 Grama  
                 
   Pere Gol 8   - 1 Cabrils ‘B’
 BDN 1897 Águila 4   -  2 Vilassar de Mar ‘B’
 Montsant 5  - 0 UE Bufalà
 Badalona Sud 3  - 5 Escola Brafa
                       Rayo BDN Sud 1        -      0 U.Bellvitge
                    

El Sant Josep guanya el primer derbi de 
Copa i el Círcol reacciona a temps 
Copa Masculina
El primer derbi badaloní de la tempo-
rada a Copa va ser pel Sant Josep. La 
Minguella tenia la complicada tasca 
de sorprendre un dels equips més 
solvents en aquest inici de temporada. 
Ho van aconseguir als primers minuts. 
Els blaus van acabar el primer quart 
per davant, 7-16. El segon va ser dels 
parroquials i al descans ja manaven al 
marcador, 29-23. A la represa, la supe-
rioritat del Sant Josep durant 15 minuts 
no va donar opcions a La Minguella. 
Olivares marcant el ritme i els punts i 
rebots de Carceller i Cuesta van donar 
una nova victòria al líder, que diumenge 
buscarà la sisena a Terrassa. La Min-
guella rep el Cerdanyola, dissabte a les 
19.15h a Casagemes.
Jornada positiva també pel Círcol, El 
partit es va decidir a l’últim parcial. I van 
començar perdent pilotes i amb un pe-
rillós 49-55 a 6 minuts del final. Però al 
moment més crític, l’equip va reaccio-
nar amb pressió i defenses alternatives 
que van desconcertar el rival. 8 punts 
d’Edu Carreras al tram final i la direcció 

de Martí Callau van fer que la victòria es 
quedés a casa. Dissabte derbi comarcal 
a Sant Adrià contra l’Ubsa.

Primera masculina i femenina.
A Primera masculina, el Badalonès va 
topar contra el físic del Tortosa. En un 
partit molt intens i ple d’alternances, els 
dimonis es van trobar amb un final ajus-
tat. La direcció el base rival i l’exigència 
física del partit va suposar una derrota, 
tot i el bon partit de l’equip. Dissabte re-
ben el Vedruna a La Plana a les 19.15h.
A Primera femenina, el Natzaret va per-
dre el partit per una discutida falta a la 
última jugada. Després de 28 minuts 
controlant el partit, 4 pilotes perdudes i 
un parcial de 8-0 va donar ales al rival. 
Tot i els 8 punts de desavantatge a 4 mi-
nuts del final, el Natzaret va aconseguir 
empatar a falta de 20 segons. La última 
possessió va acabar amb els tirs lliures 
definitius del rival Dissabte que ve, par-
tit a casa contra el Geig B a les 17.45h.

Segona masculina i femenina
A segona masculina, victòria dels Ma-

  Equip  G P

 Copa Catalunya Masculina
 1.  Sant  Josep 5  0
           3.     Ubsa   4 1
 9. Círcol  2 3
 11. Minguella  2  3

1a Catalana Masculina
     4. Badalonès  (grup 2)                 3              2
 1.  Santa Coloma  (grup 1)                  5              0
         13.   Montgat (grup 1)                                  1               4

 2a  Catalana Masculina
 2. Maristes 4 1
 11. Badalonès B                                               2              2
 15. Natzaret  1 4 
       16.     Llefià                                                              0               5
         
 Lliga Femenina 2
          2.    Femení Sant Adria                                 3             0

Copa Catalunya Femenina
 7. Draft Gramanet  1 4

 1a Catalana Femenina
 8.  Natzaret  2 2  

 2a Catalana Femenina
 3. Llefià 3 1
          5. Natzaret B  4 2 
          9. Minguella  2 1
        10.  Joventut Badalona Fem                   3               1
         13. Badalonès                                                   0                4

Classificacions

COPA CATALUNYA J5
Sant Josep -Minguella   72 - 57
Círcol - Granollers 66 - 61
 Alpicat - Ubsa                                                                 64 - 96

PRIMERA CATALANA J5
Tortosa- Badalonès           76 - 70
Vilassar - Santa Coloma       61 - 78

SEGONA CATALANA J5
Castellar B- Natzaret                                               76  - 55
La Mina - Badalonès B   86 - 91
Escola Aula - Maristes                                             64 - 80
Mollet - Llefià                                                                  76 - 70

Resultats Masculí 

COPA FEMENINA J 5
 Arenys - Draft Gramanet 58 - 57

PRIMERA FEMENINA  J 4
Terrassa - Natzaret                                                     62 - 60 

SEGONA CATALANA J4 
Premmià - Badalonès B                                        71 - 51                                                
Joventut Femení - Bencriada B                        45 - 60
Minguella - Roses                                                        64 -58 
Tordera B - Llefià                                                           65 -53
Blanes - Natzaret B                                                     45 - 95              

Resultats Femení

ristes que només va anar per darrera a 
l’inici. Un parcial d’1-10 al final del ter-
cer quart va trencar partit fins el 64-80. 
Dissabte reben a casa el Bàsquet Neus 
a les 19.30h. El Natzaret va caure a la 
pista del Castellar B, de nou arrossegant 
un mal primer quart (26-8) tot el partit. 
Dissabte, reben el Bàsquet La Mina, a 
les 20.30h. El Llefià va perdre un partit 
molt igualat a Mollet. A falta de menys 
d’un minut, el Llefià va anotar la jugada 
que empatava el partit, però els àrbitres 
la van anul·lar per passes. Dissabte re-
ben a casa el Sant Nicolau a les 17.45h. 
El Badalonès B rep dissabte a les 19h el 
Gramanet, després de la derrota.
A Segona femenina, només la Minguella 
va guanyar. Diumenge buscarà la terce-
ra victòria a la pista del Bencriada B. El 
Llefià va estar a punt de donar la sorpre-
sa contra un dels rivals més complicats 
del grup, però un parcial de 13-0 en 4 
minuts va donar la victòria al Tordera 
B. Dissabte visiten la pista del Quart. 
El Joventut Badalona Femení va jugar 
un partit per passar pàgina, sense en-
cert, sense reboti sense control del joc. 

Diumenge a la tarda derbi a les 16h a la 
pista d’un Badalonès que també arribarà 
després de perdre amb contundència a 
la pista del Premià.
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Torna el cinema infantil 
en català a preu reduït 
al Màgic Badalona
El nou cicle de cinema infantil en català 
(CINC) arriba a les pantalles de Mega-
cine Badalona amb la proposta de cinc 
pel·lícules d’animació ben actuals: Els 
mínions (Universal Pictures),Del revés 
(Pixar), La casa màgica (Studio Canal 
Bèlgica), Campaneta i la llegenda de la 
bèstia (Disney) i Home: llar, dolça llar 
(Dreamworks), que ja es va projectar 
el passat cap de setmana amb l’inici de 
les sessions, que es podran gaudir du-
rant tot un mes. Durant cinc setmanes 
consecutives, els cinemes ofereixen les 

Els Castellers de Badalona anuncien 
el salt cap als castells de vuit

Els Castellers de Badalona portaven 
setmanes deixant entreveure i preparant 
el pas i aquest dimarts han anunciat 
oficialment la seva intenció de pujar un 
esgraó i afrontar el seu primer castell 
de 8, una fita història per a la colla. En 
els seus 18 anys d’història han pogut 
consolidar i completar-ne pràcticament 
tota la gamma de set. La colla ha cres-
cut enguany en massa social i els bons 
resultats i la bona feina als assajos en 
els darrers mesos sembla que tindrà 

recompensa en forma del primer 4de8 
de la seva història a la diada de la co-
lla, el proper 8 de novembre. Per tal de 
compartir la preparació final d’aquest 
moment històric per la colla amb el 
màxim nombre de veïns possible, però 
també amb la resta del món casteller, 
els micacos han dissenyat una cam-
panya sota el lema #AssaltMic4c8. 
Cartells, vídeos, pancartes i muntatges 
a xarxes aniran acompanyats d’una sè-
rie d’assajos especials que els micacos 

han preparat per aquestes properes 
tres setmanes on sortiran fora del lo-
cal, Can Peixau, proposaran objectius 
a treballar i convidaran a col·lectius del 
món associatiu de Badalona. Els bada-
lonins duran a terme prop d’una desena 
d’assajos amb entitats, grups de dones, 
moviment veïnal o associacions cultu-
rals, entre d’altres, que tindran lloc a 
indrets com la plaça de la Vila. Abans 
del dia 8, actuaran a Sant Feliu de Llo-
bregat i a Cornellà.

Les bandes que actuen competiran pels 
premis en les tres categories. Aquest 
dissabte actuen les bandes selecciona-
des en les categories de Millor Banda 
en Català i Millor Banda del Concurs. 
Els protagonistes seran Opció 2 (Roc-
kCounry Acústic) Eduard Borràs (Pop- 
Rock), La Casita del Huerto (Rumba 
Catalana) , Est/Oest (Rock). The Holy 
Sinners (Rock), Liar Desire (Pop Rock) 
i Ramastons (Rock). A més, els assis-
tents podran gaudir d’una sessió en 

El 17è Concurs de Música 
arriba a la seva fase final

Aquest cap de setmana donen el tret de 
sortida les finals en directe de la 17ena 
edició del Concurs de Música de Bada-
lona, que tindran lloc aquest dissabte 
24 i el proper divendres 30 d’octubre al 
Teatre Principal de Badalona, pel qual 
passaran un total de 14 bandes d’estils 
tan diferents com el pop, el rock, la 
rumba, el folk, el hip hop i el metal. 
L’entrada és gratuïta els dos dies, les 
actuacions començaran a partir de les 
20.30 h i fins ben entrada la matinada. 

vinil del millor funk&soul. El divendres 
30 d’octubre actuaran els grups clas-
sificats per a Millor Banda de Bada-
lona, els guanyadors de la qual seran 
escollits per votació popular al Teatre 
Principal. Es disputaran la corona local 
Frozen Shield, (viking metal) Zarkon 
(HipHop/rap) Blyton (pop-rock), Dor-
ban (pop-rock), No time for a good 
bye, (hardcore – metalcore), Sombras 
de Papel (Rock) i Riot of Violence (Me-
lodic Death).

Els Amics del Teatre Zorrilla i les entitats 
i associacions de teatre amateur de Ba-
dalona reprenen aquest cap de setmana, 
dissabte, 24 d’octubre, a les 21 hores, i 
diumenge, dia 25, a les 19 hores, al Tea-
tre Zorrilla, i després d’anys d’absència, 
el projecte de l’obra d’entitats amb la 
representació de l’espectacle Els figu-
rants, del valencià José Sanchís Sinis-
terra. En aquesta edició hi participen 
entitats com el Círcol Catòlic de Bada-
lona, el Centre Parroquial Sant Josep, la 
Companyia Món animal, la Cooperativa 
La Moral, l’Associació Teatral Màgic 

Empenta, la companyia Teatre a peu pla 
i la Companyia Betúlia Teatre. L’obra, 
dirigida per Míriam Puntí, parla de les 
persones anònimes que fan de figu-
rants, que al teatre, a l’òpera, al cinema 
i a la televisió, és un actor -o una ac-
triu- que no actua més que en una part 
accessòria de l’acció i sovint sense dir 
res, sense molestar, sense expectatives 
d’èxit. A vegades, però, aquests éssers 
insignificants es rebel·len contra aquest 
anonimat i decideixen qüestionar-ho tot 
i plantejar-se què fer per deixar de ser el 
fons i arribar a ser figura.

El màxim exponent del 
teatre local amateur 
torna al ZorrillaEl certamen de La Rotllana se celebrarà al Teatre Principal

Foto: Concurs de Música

Foto: Castellers de Badalona

pel·lícules en doble sessió: dissabtes la 
les 16.15 i a les 18.15 hores, i diumen-
ges a les 12.15 i a les 16.15 hores. El 
preu es manté en els 4 euros per a la 
compra anticipada i els 4,5 euros per a 
la compra de l’entrada el mateix dia, tant 
per a grans com per a petits. El CINC 
és una iniciativa del Consorci per a la 
Normalització Lingüística de Badalona i 
Sant Adrià. A la seva página web podreu 
trobar tota la programació i descarregar 
les butlletes necessàries per a adquirir 
les entrades. 

La Colla Micaco pretén donar l’històric pas el 8 de novembre

  El grup es veu 
preparat i amb la 
massa suficient per 
assumir el 4de8

  Han engegat 
una campanya 
amb assajos i 
actes especials

Foto: Arxiu

i 15 professors especialitzats en plegat 
provinents d’Anglaterra, França, Suïssa, 
Alemanya, Holanda, Itàlia, Espanya i 
Catalunya. Les jornades van dirigides a 
educadors de tota mena, des de profes-
sionals a les llars d’infants, a professors 
de secundària, estudiants de magisteri o 
educadors en el lleure. Tot i així, qualse-
vol persona interessada en aquest antic 

L’Escorxador acull una jornada 
amb experts de la papiroflèxia

Aquest cap de setmana tindran lloc al 
Centre Cultural l’Escorxador de La Sa-
lut les primeres Jornades A.PLEC sobre 
Didàctica del Plegat per Educadors, un 
projecte que gira entorn a la papiro-
flèxia i la seva vessant més pedagògica 
i terapèutica. Serà aquest dissabte 24 
i diumenge 25 d’octubre i comptaran 
amb la participació d’uns 80 educadors 

art del plegat i tindrà el seu espai. Un dels 
principals organitzadors i coordinador de 
l’esdeveniment és Joan Sallas, badaloní 
resident a Alemanya des del 1994 i coor-
dinador d’unes Jornades Internacionals 
sobre Didàctica del Plegat per educadors 
que se celebren anualment a país germà-
nic des de 2006, que ara es prenen com a 
model d’aquest projecte a Badalona. Sa-
llas és un expert en l’art del plegat i la pa-
piroflèxia i les seves creacions han viatjat 
per tot el món. El 2009, alguns dels seus 
plegats van ser exposats al Metropolitan 
Museum de Nova York; han arribat també 
a Viena, a Florència, a Corea i a nombro-
ses ciutats alemanyes.

La IV Fira de Gegants i Capgrossos de 
Badalona a la Rambla va comptar el pas-
sat dissabte amb la participació de més 
d’una desena d’entitats i la presència de 
centenars de persones. Va ser una jornada 
lúdica i molt participativa en la que es van 
poder veure una quarantena de capgros-
sos i més de trenta gegants.
Les carpes que hi havia muntades a la 
Rambla es van omplir de nens i nenes 
amb ganes de prendre part dels diversos 
tallers. En total es van elaborar més de 70 
capgrossos durant tot el matí. A la tarda, 

des de la plaça de la Vila va sortir una cer-
cavila que va baixar pel carrer de Mar i va 
recórrer part de la Rambla, fins a arribar al 
monument a Roca i Pi, punt central de la 
festa. Ja amb els gegants col·locats a lloc, 
es va explicar un conte, en forma d’obra 
de teatre, relacionat amb els gegants més 
antics de la ciutat, l’Anatasi i la Maria. Fi-
nalment va arribar un dels moments més 
esperats: la Mostra de Balls de Gegants i 
de Capgrossos. Tot plegat va acabar amb 
el ball conjunt del Valset de Badalona, 
dansat per més de 20 gegants a la vegada.

La Fira de Gegants 
i Capgrossos atrau 
centenars de visitantsEl certamen vol projectar el plegat com a mètode pedagògic

Foto: Miozz Mirades Bloc/Facebook

  Durant dissabte 
i diumenge, hi 
participaran 
80 educadors 
i 15 experts de 
diversos països 
d’Europa

Foto: Arxiu
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